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Redactioneel

¡Hola Veefokkers!

Helemaal in de ban van de tropis-
che sferen en de opzwepende 
Spaanse hitjes, zoals “Despacito”, 
zijn wij als Veefokkers alles behalve 
rustig gebleven, in tegenstelling tot 
wat de titel van dit liedje misschien 
wel doet vermoeden. De redac-
tiecommissie heeft menig zweet 
van het voorhoofd moeten vegen 
en dikke lagen aftersun op de tere 
huidjes moeten aanbrengen, maar 
wederom kunnen we trots zijn op 
het resultaat. 
De juni editie is niet zomaar een 
editie, dit is immers de edition 
légendaire de BLE! Elke dag van de 
BLE is beschreven, zodat de thuis-
blijvers toch een beetje het gevoel 
krijgen dat zij er ook bij waren. 
Sappige foto’s zullen zeker niet ont-
breken, maar dit is uiteraard niet 
het enige wat er te lezen valt. Op 
p. 12 kan je alles lezen over de ex-
cursie naar een heuse struisvogel-

farm en p. 36 zal men zich wanen 
in het wereldje van een dierenarts 
in Whales, namelijk Rick Kempen-
er. Niet alleen Whales en Frankrijk 
komen voorbij in deze editie, maar 
ook Noorwegen laat van zich hor-
en in de rubriek “Internationaal”, 
geschreven door Merel Reijnders. 
Benieuwd naar de derde veefok-
kers baby? Ga dan snel door naar 
p. 31!   
Deze Koeieletters is uitermate ges-
chikt voor een middagje lezen in 
het lange gras in de wei tussen de 
koeien met de zon op je bol of al 
knuffelend met de trots van dit jaar, 
het vaarskalf van Leentje, Leentje’s 
Yvon! 

Geniet ervan! 

Groetjes,

Miranda Swierstra
Redactiecommissie
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Voorzitterswoord

De maanden vliegen voorbij en de 
hitte is ingeslagen. Waar we een 
paar weken geleden nog heerlijk      
op BLE waren zijn er nu alweer 
tentamens geweest en de stress 
bij menig bachelor was goed af te 
lezen. Natuurlijk heeft de 30 graden 
en volop zon niet mee gewerkt aan 
een goede omgeving om in te ler-
en maar hopelijk hebben jullie toch 
iets van de multiple gok kunnen 
maken. 

Zoals al eerder genoemd is, zijn 
we er weer met een groepje lek-
ker een week tussenuit geweest 
en hebben het mooie Frankrijk 
bezocht. Het was de eerste dag 
even spannend of we überhaupt 
aan zouden komen maar zoals 
een goed veefokker betaamd werd 
deze spanning snel de kop in ged-
rukt door fijne bakkies naar binnen 
te werken. Misschien dat dit er ook 
wel toe had geleid dat binnen de 
kortste keren de biervoorraad op 
was. De stress die dit gaf heeft 
natuurlijk gezorgd voor de immu-

nosuppressie waardoor ongeveer 
een kwart van de bus aan het eind 
van de week een op hol geslagen 
darmstelsel met zich mee droeg.
Gelukkig is iedereen over het 
Noro-virus heen en is het niet    
verder uitgegroeid tot een ware 
faculteitsepidemie.

Na alle ziekte perikelen en ten-
tamenstress is het nu tijd om weer 
verder te gaan aan de laatste lood-
jes van het jaar. De laatste vakken 
zijn begonnen en de stationstoet-
sen staan voor de deur maar ver-
geet nooit! Een veterinair, een veter-
inair, een veefokker, een veefokker. 
Dus vergeet ook zeker niet genoeg 
ontspanning te pakken, nog even 
gezellig te knuffelen met wat koe-
ien, varkens, schapen of kippen en 
vaak genoeg even een bakkie te 
komen drinken op de WOB of enig 
andere gezellige bijeenkomst.

Koen de Kloet
h.t. Voorzitter der V.V.F.C. ‘‘de Uithof’’
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Dierennieuws

Het kan niemand zijn ontgaan 
maar op woensdag 24 mei was 
het dan zo ver: Mohna’s Leentje 
heeft ons dichterbij het fokdoel ge-
bracht door rond half tien een mooi 
vaarskalf op de wereld te zetten, 
Leentje’s Yvon. Zoals Leentje wel 
vaker doet heeft ze zich lekker niets 
aangetrokken van de etiketten 
rond een partus. De vorige avond 
was ze nog uitgebreid onderzocht 
en leek het er niet op dat ze binnen- 
kort zou afkalven. Toen Wim de 24e 
nietsvermoedend aan het melken 
was vond hij toch dat er wat veel 
kabaal was en is toch maar even 
gaan kijken. Bleek Leentje het kalf 
al naast zich te hebben lopen. 
Natuurlijk moest met moeder en 
dochter eerst nog een uitgebreide 
fotoshoot gemaakt worden maar 
daarna zijn ze toch echt van elkaar 
gescheiden.

Leentje’s Yvon loopt nu na een 
klein weekje in een eenlingbox te 
hebben gezeten heerlijk tussen de 
andere vaarskalfjes in het stro en 
zal hier nog wel een tijdje vertoev-
en.   Leentje’s  Yvon is niet te mis-
sen en is daarnaast te herkennen 
aan oornummer 2525. Ze houdt nu 
al van mensen dus schroom niet 
om even langs te gaan en haar een 
knuffel te geven.

De schaapjes doen het goed in de 
wei en de lammeren groeien goed 
door. Alle hoeven zijn weer netjes 
bijgewerkt en alle ooien met lam-
meren lopen gezellig samen. De 
aftekeningen zijn goedgekeurd 
voor de zwartbles fokkers groep en 
dus kunnen de lammeren opge-
nomen worden in het hulpboek. 
Daarnaast hebben we alweer een 
paar weken geleden een keer 
op een andere manier naar de 
schapen gekeken en net als bij het 
rundveebeoordelen onze schapen 
uitgepunt.  Dit was een zeer leuke 
avond waarbij Sander Sjouke toch 
zeker wel met kop en schouders 
boven de rest uitstak en er naar 
voren kwam dat we toch nog wel 
even te gaan hebben als we echt 
aan keuringen mee zouden willen 
gaan doen.

Bij onze mooie zeugjes in de stal is 
het verder rustig geweest de afge-
lopen maanden. Jannie, Janna en 
Marleen groeien goed en schuiven 
steeds weer een hok op en voor je 
het weet zijn ze klaar om ingeënt te 
worden en te wennen aan de zeu-
gen in de strostal. De zeugjes zijn 
lekker met elkaar aan het ravotten 
en hun zeer mooie bespierde rug-
gen, billetjes en dikke speknek zijn 
nog mooier dan ooit.. 
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Veterinaire dierproductie-
beurs
5 april 2017 vond voor de derde keer 
de innovatieve beurs plaats, dit jaar 
met als naam de veterinaire dierpro-
ductiebeurs. Tien bedrijven presen-
teerden in een korte pitch hun prod-
uct. 

Er waren vijf bedrijven die een prod-
uct voor melkveehouders lieten zien. 
Zelf vond ik Imrestor van Elanco het 
meest interessant en goed weten-
schappelijk onderbouwd. Door mid-
del van stimulans van neutrofielen 
productie, moet Imrestor koeien 
beter door de dip rondom afkalven 
helpen. Over Locatim van Fendigo 
was ik alvorens wat sceptisch, om-
dat het een duur product is en niet 
beschermt tegen bedrijfsspecifieke 
pathogenen, maar de heer van Fen-
digo die de pitch gaf, kon het zo mooi 
vertellen dat ik overtuigd werd van 
de werking voor sommige kalveren! 
Er kwamen drie bedrijven uit de 
varkenssector. Vooral IDAL, die dus 
zonder naald, met hele hoge lucht-
druk in de huid vaccineren, vond ik 
gaaf. Dit principe is ook beter voor 
het welzijn, want de varkens voel-
en er niks van. We hebben het ook 
bij elkaar geprobeerd met vitamine 
E en je voelt er inderdaad niks van, 
maar laten we wel-zijn, ik heb een 
maand een jeukende spuitplek op 
m’n arm gehad! De jongen (ik noem 
geen naam) die de spuit in z’n bil 
zette, moet zich ook wel achter (zijn 
oren) gekrabd hebben!

Uit de pluimvee business kwamen 
Ceva met in ovo vaccineren en Olus 
plus met triolus voer langs. Beide 
presentaties waren nuttig en duideli-
jk. Opeens was Olus verdwenen, na 
een belletje van Jelmer bleek dat ze 
een spoedje hadden. Ik dacht dat dat 
in de pluimveesector bijna nooit het 
geval was, maar zij hadden er last 
van. Een plus hiervan is dat we hier-
door extra veel eten hadden. Het buf-
fet zou Hollands zijn, maar ondanks 
dat het een soort husselmoesje was, 
van alles behalve Nederlandse gere-
chten, smaakte het best.

Het biertje daarna in de garage, 
getapt door de lieve hulpcommissie, 
smaakte me nog veel beter. Ieder-
een kon op de beursvloer resteren-
de vragen stellen aan de bedrijven. 
Hierbij kon je nog meer de diepte in 
gaan. Het was leuk om alle interesse 
te zien van onze kant. De sprekers 
werden hier extra enthousiast van 
en waren daarna goed over ons te 
spreken! Een paar bleven ook na de 
vragen hangen, voor een laatste bi-
ertje. 

Al met al was het een super dag om 
te organiseren! Ik ben trots dat we 
het zo voor elkaar hebben gekregen, 
en hoop dat de beurs ieder jaar verd-
er zal groeien. Volgend jaar ben ik er 
weer bij!
Dikke knuffel,
Marina Meester5 

ap
ril
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LSCV

Het landelijk studenten kampioen-
schap veebeoordelen,

De L.S.C.V. vond dit jaar plaats bij 
Bossink Holsteins, een bedrijf met 
rood bonte pareltjes waar menig boer 
zelfs het ondereind van de veestapel 
op de trailer mee zou willen nemen. 
Zoals altijd, dus ook dit jaar aange-
komen met een kater aan de slag in 
de ochtendronde met een verse bak 
koffie in de mik. Vijf vaarzen op vol-
gorde zetten en twee koeien uitpunt-
en. Daarna de middagronde met 
ouderekalfs koeien, gelukkig was de 
alwetende Henk Daadselaar er ook 
dit jaar weer bij om uit te leggen dat 
de vijf koeien van links naar rechts A 
tot en met E op volgorde gezet moet-
en worden en dat de briefjes op tijd 
bij hem ingeleverd dienen te worden.  

Vervolgens werd het tijd om over 
deze koeien een mondeling te doen. 
Het wachten hierop duurt altijd heel 
lang, zeker als je als laatste aan de 
beurt bent. Gelukkig konden we in 
de tussentijd in de stal wachten zo-
dat we onze cow signal skills nog 
konden bijschaven in de heifer barn. 
De ochtendronde verliep voor mij 
heel goed, de middagronde en de 
mondeling kon wat mij betreft beter 
maar uiteindelijk toch op een mooie 
derde plek kunnen eindigen en een 
beker plus de benodigde vijf rietjes 
sperma van KI Samen mee naar huis 
mogen nemen.  Al met al een zeer 
leuke dag met mooi weer, mooie 
koeien in een mooi stalletje. 

Fokke Sikkema 

22 april
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Op 24 april gingen we met een 
Veefokkersstoet richting Tilburg. 
Daar ligt de struisvogelboerderij 
van Bart en Nelly van de Staak. We 
werden eerst gastvrij ontvangen 
met een kopje koffie. Naast de koffie 
werd een struisvogel eierkoek ge-
serveerd, onze eerste kennismaking 
met een product van de struisvo-
gel. In de ruimte waar we werden 
ontvangen stond alles in het teken 
van de struisvogel. Overal waar je 
keek waren veren, eieren, kleding 
en afbeeldingen van de struisvogel 
te zien. Vervolgens werd er een vid-
eo gestart waarin de opstart en het 
dagelijks leven op de farm werd uit-
gelegd. De heer van de Staak heeft 
ons ook nog een aantal producten, 
zoals het leer van de struisvogelhuid, 
laten voelen. 
De struisvogelfarm is ooit begon-
nen met vijf struisvogels en twee 
jonge ondernemers die iets nieuws 
in de landbouwsector wilden intro-
duceren. In de 7 jaar daarna zijn ze 
uitgegroeid tot de grootste struisvo-
gelfarm van Nederland. Helaas is er 
toen een enorme concurrentie ge-

komen en daalden de prijzen van de 
struisvogelproducten erg snel. Het 
stel van de Staak werd gedwongen 
de farm te verkleinen. Dat result-
eerde in de situatie van nu: er zijn 
nog 40 struisvogels en de farm moet 
het tegenwoordig vooral hebben 
van de groepsuitjes en de verkoop 
van struisvogelproducten in het win-
keltje. 
Na de koffie gingen we bij de stru-
isvogels kijken. Met een slimme con-
structie waardoor de verschillende 
verblijven aansluiten op één stal, zag 
de huisvesting er erg goed uit. We 
konden de struisvogels uit de hand 
laten eten en kregen een demon-
stratie van hoe de kleine hondjes op 
het erf de struisvogels de stuipen op 
het lijf joegen. Aan het eind van de 
excursie was er nog kans om in het 
winkeltje een aantal producten te ko-
pen, zoals struiscaat (advocaat van 
struisvogel eigeel) en struisvogel-
biefstuk. Daarna kwam er een einde 
aan deze interessante excursie en 
keerden we terug naar Utrecht.
 
Sophie van Liemt

Excursie struisvogelfarm 
24

 a
pr

il
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RVB  Belgisch witblauw

Op maandagavond 1 mei reden we 
met twee busjes naar Baarn voor 
een avond vleesvee beoordelen. We 
gingen op bezoek bij de familie Tup-
ker van Hoeve Ravenstein, midden 
in de bossen van landgoed Groen-
eveld. Hun uitgangspunt is het houd-
en van de koeien op een natuur- en 
diervriendelijke manier.
We werden ontvangen met koffie 
en thee in de ruime skybox boven 
de stal, waar Jan en Gerda Tupker 
vertelden over hun familiebedrijf, die 
naast de koeien ook bestaat uit een 
groentetuin, terras en een boerderi-
jwinkel waar ze onder andere hun 
eigen producten verkopen. Ruim 30 
jaar geleden zijn ze als hobby begon-
nen met het houden van een paar 
Belgische Witblauwe koeien, inmid-
dels is het bedrijf flink uitgebreid. Jan 
vertelde onder andere over hun doel 
om het aantal natuurlijke geboortes 
te verhogen zonder teveel in te lev-
eren op vlees. In België willen ze hier 
nog niet veel van weten, maar door 
Europese wetgeving zullen zij hier 
uiteindelijk ook naartoe moeten. 
Vervolgens stelde Henk Lutke Will-
ink zich voor, hij heeft in het verleden 
jaren vleesvee gekeurd voor CRV, tot 

aan de uitbraak van MKZ in 2001. Na 
het voorstelrondje kregen we een 
rondleiding langs de weides. Na de 
kalveren liepen we naar de jonge 
stieren, die de familie aanhoudt om 
uiteindelijk te verkopen voor de fok. 
Vervolgens naar de pinken en er-
naast stonden de koeien, waar de 
stier bij in stond voor natuurlijke 
dekkingen.
Uiteindelijk kwamen we toe aan het 
beoordelen zelf. Jan had voor ons 5 
koeien op de grupstal klaargezet; 2 
drachtige vaarzen en 3 oudere koe-
ien. Bij het vleesvee is, anders dan 
bij melkvee, alles vooral gericht op 
vleesproductie waardoor het beoor-
delen natuurlijk iets anders gaat. Ik 
vond het interessant om dit ook een 
keer te doen, wel vond ik het wat 
lastiger dan melkvee beoordelen. 
Waarschijnlijk omdat ik met vleesvee 
minder bekend ben, en door de ver-
scheidenheid aan leeftijden.
We sloten de avond af met een kijk-
je in de boerderijwinkel en iets voor 
de dorst in de skybox. Wat mij betreft 
weer een goed georganiseerde, ges-
laagde en leerzame avond!
 
Carmen Brummelhuis

1 m
ei



14

BLE: Frankrijk

Vrijdag – Fleur Schipstra

De eerste dag van deze feestweek 
begon natuurlijk in de geliefde 
Veefokkerskamer, waar iedereen 
elkaars prachtige bordeauxrode 
truien kon bewonderen en meer-
dere enthousiaste snapchats ver-
zonden werden. Vervolgens sjou-
wden wij onszelf met ons spul naar 
de bus, waar we Harm/Bram, de 
buschauffeur, ontmoetten. Door 
zijn gezellige gebabbel voelden wij 
ons meteen op ons gemak. Bov-
endien bleek hij ook nog eens een 
zeer capabele chauffeur te zijn en 
na een ietsje verlaat vertrek vlogen 
de kilometers snel voorbij. Echter, 
in België maakte Harm er ineens 
een nog groter avontuur van door 
de megabus ternauwernood op 
de vluchtstrook te parkeren. Terwi-
jl sjauf er vrij chagrijnig van werd, 
behielden de veefoqueurs de 
goede sfeer door het voorstellen 
van de BLE-maagden te hervat-
ten in busopstelling naast de bus. 
Dit resulteerde uiteindelijk in een 
spectaculaire kontontharing en 
nog wat meer van dat soort bijzon-
derheden. 

Na het arriveren van de nieu-
we bus en het overslaan van het 

leg-kippenbedrijf kwamen we aan 
bij een Franse boer die naast Hol-
stein-Friesians voornamelijk Nor-
mandische koeien had. We kregen 
een rondleiding over zijn ongeor-
dende maar zeer rustieke bedrijf, 
waarbij ook zijn innovatieve hoo-
idroogmachine werd geshowd en 
er naderhand tijd was voor het pro-
even van een stukje zelfgemaakte 
kaas.

Na nog 3 uur vermaak in de bus 
kwamen we aan bij Ponyclub Saint 
Eugénie. Hier werden we gepest 
door de C’miss omdat er eerst nog 
allerhande ingewikkelde spellen 
volbracht moesten worden, voor-
dat we ons eigen eten klaar mocht-
en maken, al smaakte dat toen wel 
extra lekker. Toen iedereen eindeli-
jk uitgegeten was, verschenen de 
eerste kaartspelletjes op tafel en 
werden ondertussen de basisbe-
ginselen van voltige geoefend op 
een gevaarlijk stalen ros. Later op 
de avond vermaakten wij ons met 
een muziekje uit de boxen en een 
bakkie in de hand. Tot onze grote 
vreugde werd het feest alleen maar 
groter toen bleek dat Nick jarig was 
en zo werd de eerste avond schit-
terend afgesloten.

5 
m

ei
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Zaterdag – Emma van Wijk

Na de eerste fijne avond van de BLE 
zijn we zaterdag weer lekker op tijd 
begonnen met een gedoseerd ont-
bijt. Het was die ochtend het ideale 
weer voor de strijd der provinciën, 
er gaat niets boven een waterpisto-
lengevecht in witte t-shirts met een 
verkoelende miezer. De strijd was 
heftig, er werden onderlinge bond-
jes gemaakt, er werd gezocht naar 
alternatieve routes en tot slot werd 
de strijd hand-in-hand afgerond 
waarbij de winst ging naar het ge-
allieerde Holland-Brabant. 

Toen iedereen weer droog was en 
de spullen weer ingeladen, vertrok 
de bus richting een boerderij met 
100 Limousine koeien. Dit bedrijf 
was van een boer, die naast het   bo-
eren ook een loonwerkbedrijf had. 
Deze combinatie zorgde ervoor 
dat het mogelijk was de Limousin 
koeien te houden en medewerkers 
in te huren. Er werd verteld dat de 
Limousin een ras is wat makkelijk 
afkalft en dat het bijzonder goede 

moeders zijn. We hebben een ron-
dleiding gekregen over het erf en 
nog een uitstapje gemaakt naar 
een stuk land waar de kudde koe-
ien met kalf op stonden. 

De reis werd voortgezet richting de 
Calvados distilleerderij. De rondle-
iding hier ging over een prachtig 
oud landschap, waar iedereen als 
afsluiting kon bepalen of die meer 
van een ‘jonge en fruitige’ of juist 
meer van ‘oude wijze’ smaak houd. 
Een uurtje in de bus bracht ons 
vervolgens naar onze nieuwe 
slaaplocatie, een groot internaat 
waar alcohol niet werd getol-
ereerd. Gelukkig zijn er regels om 
ze te breken en zijn de BLE-strijders 
ware smokkelaars. De avond werd 
ingeluid door de lustrumgangers in 
één van de kamers en werd onder 
begeleiding van de C’miss voort-
gezet in club Le What’s, waar de  
Françaises op hele hoge hakken 
liepen, de Franse mannen klein 
waren en de cocktails bijzonder 
goed te doen waren…

6 m
ei
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Zondag – Arjan van der Heide

Nadat we ontbeten hadden bij onze 
vorige slaaplocatie werd er met de 
bus een mooi stukje gereden naar 
een fijn pittoresk boerderijtje. Deze 
veehouder had een uitgebreide 
veestapel die biologisch gehouden 
werd. De beste man had bijvoor-
beeld 30 geiten die naast heel veel 
hoesten en er mager uitzien ook 
nog een beetje melk gaven. Hier-
bij liepen de jonge geitjes door de 
hele stal heen en stond er een fijne 
grote bok om de geiten te dekken. 
Verder was er een ezel die voor de 
muzikale ondersteuning zorgde. 
Van de geitenmelk maakte de man 
fijne kaasjes die hij met een slimme 
verkooptactiek (lees proeven) aan 
meerdere Veefokkers wist te slijten. 
Naast deze geiten heeft de beste 
man tussen alle rotzooi en oude 
auto’s een uitgebreid arsenaal aan 
kippen rondlopen. In verscheidene 
schuurtjes bevonden zich een x 
aantal vleeskippen met daartus-
sen wat poelepetaten. In één van 
de stallen zag de koppel kippen 
er behoorlijk afgepeigerd uit met 
hier en daar verscheidene kippen 
die ineengedoken zaten. Na deze 
bijzondere manier van veehouder-
ij aanschouwd te hebben werd er 
nog even snel een groepsfoto ge-

maakt. Daarna werden de kilo’s   
geitenkaas in de bus geladen en 
reden wij richting de Normandis-
che kust om Pointe du Hoc te be-
zoeken. Na een informatief praat-
je van onze gids ‘Alger Hiemstra’ 
werden wij vrijgelaten om de plek 
te bekijken waar de geallieerden 
op 6 juni 1944 aan land kwamen. 
Het land leek nog steeds op een 
slachtveld met overal immense 
kraters en ingestorte bunkers. Net 
als de chinezen werden er overal 
foto’s van gemaakt voor we verd-
er gingen naar een ander strand. 
Op dit strand werd nog even snel 
geskinny dipt en wat zon meege-
pakt voordat we de bus in gingen 
om naar ons hostel in Dinan te 
gaan. In Dinan werden we ver-
rast met een heerlijk avondeten 
die met de snelheid van het licht 
werd opgediend. Na het begin van 
de maaltijd met een meloen zaten 
we 10 min later alweer aan het ijs-
je en was het avondeten voorbij. 
Hierna werd er door verscheidene 
mensen nog een mooie avond-
wandeling gemaakt en werd er 
nog een klein feestje gehouden 
in de kelder wat erg op prijs werd 
gesteld door de andere gasten. Na 
het feestje werden de bedjes op-
gezocht om ons voor te bereiden 
op een nieuwe dag BLE.

7 
m

ei
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Maandag – Laurens de Jager

Vandaag stond op de planning 
een adventure park, een Neder-
lands melkveebedrijf en ‘s avonds 
Bierbingo, kortom een Spektakel 
dus. ‘s Ochtends reden wij richting 
Chemere-le-Roi, waar wij op be-
zoek gingen bij een Nederlandse 
broer en zus en hun melkveebedri-
jf. Zij zijn een tijdje geleden met 
hun ouders geëmigreerd om uit 
te kunnen breiden. Ondanks dat 
onze verwachtingen wat betreft 
de productie niet helemaal bereikt 
werden aangezien de c’miss een 
klein inschattingsfoutje in het pro-
grammaboekje had gezet, was het 
toch een erg aangenaam bedrijf. 
Ze hadden zelfs een kalf als huis-
dier.
 
Na een nuchtere busreis, want be-
zopen klimmen kan natuurlijk niet 
(toch E.v.d.K.?), kwamen we aan op 
het Adventure Park. Met handen en 
voeten (letterlijk en figuurlijk want 
ze konden geen woord Engels) 
hebben de meesten zich hier door-
heen geslagen. Meneer de Zwoar-
zitter nam het voortouw en liet aan 

iedereen zien dat size doesn’t mat-
ter. Al had een runner-up het toch 
niet zo leuk en bleef voor hem een 
paniekaanval niet uit. Tot genot 
van Jochem en Rick kreeg een ze-
kere vrouw ook op 15m hoogte (de 
zwaarste en hoogste route) hier 
ook last van. Gelukkig hervond ze 
haar moed door de coaching van 
de twee mannen en heeft iedereen 
een mooie middag gehad.

De Bierbingo in de avond was 
een groot succes! Het doel zoveel 
mogelijk bakkies in een korte tijd 
naar binnen werken, werd ruim-
schoots behaald. Bassie de regel-
nazi heeft menig BLE-ganger flink 
wat bakken aangesmeerd. De bin-
go was een hete strijd! Winnaars 
mochten dan ook plaats nemen 
bij het haardvuur. Na 2 uur fanatiek 
bingoën ging het feest van start. 
Met een goede hoeveelheid drank 
in de mik duurde het niet lang tot er 
flink wat kleding werd uitgewisseld. 
Een BH-avond kon vervolgens niet 
uitblijven. Tot slot werd er nog flink 
gesnipsnalveld, gebraakt en meer 
gesnipsnaveld.

8 m
ei
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Dinsdag – Bas van der Heijden

Na een geweldige maandagavond 
met een vermakelijke bakkenbingo 
van de lustrumcommissie was het 
opstaan tijdens de dinsdagochtend 
een stuk lastiger. Tijdens het inpa-
kken van mijn tas kwam ik erachter 
dat het toch niet mogelijk was dat 
er twee personen (Rick en Leon) in 
een shirt van mij paste en ik was 
dan ook genoodzaakt om een deel 
van mijn garderobe achter te laten 
omdat deze uitgescheurd waren 
gedurende de verkleedpartij op 
de maandagavond. Nadat we na 
een ontbijtje en wat boodschap-
pen plaats hadden genomen in 
de bus, vertrokken we richting een 
melkmuseum van Lactalis waar 
vroeger camembert werd ge-
maakt. Alvorens we het museum in 
gingen had een deel van de ach-
terbank zijn ontbijt al een tweede 
keer in de mond gehad en kon 
de rondleiding beginnen. Tijdens 
deze rondleiding vertelde de zeer 
gepassioneerde vrouw alles over 
de vroegere en hedendaagse fab-
ricage van verschillende kazen en 
boters.

Nadat we wat kaasjes geproefd 
en gekocht hadden vertrokken we 

richting het kalververzamelcen-
trum van de Van Drie groep waar 
door een van de zoons van Van 
Drie een presentatie werd gehoud-
en over het reilen en zeilen bin-
nen de van Drie groep en al hun 
verschillende bedrijfstakken. Na 
een rondleiding door het verzam-
elcentrum vertrokken we onder het 
genot van een minicollege over 
pasteurella naar een rosékalver-
houderij alwaar we wederom een 
rondleiding kregen.  

Na het bezoeken van dit bedrijf 
gingen we richting onze accom-
modatie voor die avond. Dit was 
een pittoresk monumentaal mid-
deleeuws dorpje waar we, na een 
culinair hoogstaand diner van 
aardappelpuree plakken ham en 
ingemaakte boontjes, de kerk ’s 
avonds hadden omgetoverd tot 
een theaterzaal. Hier hielden de 
lustrumgangers ’s avonds een quiz 
om de rest van de BLE gangers te 
vermaken met anekdotes uit alle 
BLE’s van de afgelopen jaar. Hier-
na volgde wederom een fijne partij 
waarin ook de laatste BLE maa-
gden van hun donsvachtje werden 
ontdaan, kortom weer een memo-
rabele dag.

9 
m

ei
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Woensdag en Donderdag – 
Robert Hendrickx

Na twee uurtjes slaap vertrokken 
we dan eindelijk naar Parijs. Na 
de avond waar ons bijgekochte 
bier er weer doorheen ging als wa-
ter, bleek de busreis hierheen de 
meest stille tot nu toe. Al werd die 
stilte zo nu en dan verbroken door 
Tyrannosaurus Rex Douwe, want 
het Franse bier kwam er tijdens de 
gehele rit weer net zo snel uit als 
dat het de avond ervoor erin ging. 
Voordat wij in Parijs aankwamen 
brachten we nog een bezoek aan 
ons laatste bedrijf, namelijk de 
Escargoboerderij. Hier kregen wij 
een goede indruk over hoe slakken 
werden gehouden om uiteindeli-
jk een Franse lekkernij te worden. 
Eenmaal in de slakkenkas stond 
Siem met zijn hoofd als een soort 
schoorsteen boven de kas uit te 
steken terwijl Douwe inmiddels 
achter een muurtje aan het ster-
ven was. Hierna bezochten wij de 
Faculteit Diergeneeskunde in Pari-
js, waar wij een rondleiding kregen 
van een aantal Franse studenten. 
Er waren niet veel dieren te zien, 
maar toch hebben wij een goede 
indruk gekregen van het grote en 
historische faculteits terrein. In de 
avond kwamen wij in Parijs aan 
waar de pitchers bier in de pub van 

het hostel weer als warme brood-
jes over de toonbank gingen. Een 
enkeling vond het nog een goed 
plan om na deze avond een fijne 
döner te halen bij een erg hygiënis-
che Franse Turk. Helaas moesten 
ze dit goede idee de volgende och-
tend bekopen doordat het broodje 
naast schapenvlees ook gevuld 
was met het Norovirus. De volgen-
de dag was Douwe weer de ouwe 
en trok iedereen voor het eerst in 
de week zijn eigen plan door met 
stralend weer de hoogtepunten 
van Parijs te bezoeken. De Sacre 
Coeur, Eiffeltoren, Champs Ely-
sees en het Louvre werden door 
de meeste BLE-gangers bezocht 
en na deze mooie culturele dag 
was het dan helaas tijd om naar 
huis te gaan. Gelukkig werden de 
restanten bier nog snel opgedronk-
en en werd bij het tankstation nog 
wat extra bier ingekocht om ook 
hier nog een goed feestje van te 
maken. Goed in de olie kwamen 
wij dan ook weer aan op de ver-
trouwde Yalelaan, waar wij met 
Swalla op de speakers een mooie 
boog voor onze goede buschauf-
feur Harm maakten. Het perfecte 
einde van een geweldige mooie 
week Frankrijk met een fantas-
tische groep Veefokkers die tot in 
de puntjes was geregeld door de 
C’miss. Tot volgend jaar!

10 & 11 m
ei
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Boerenbloed

Hallo veefokkers!

Mijn naam is Evelien Schimmel, 
19 jaar en zit nu in het eerste jaar. 
Hoewel ik via de loting binnenge-
komen ben, gaat mijn voorke-
ur op dit moment nog steeds uit 
naar Landbouwhuisdieren. Ik kom 
namelijk zelf van een boerenbedrijf 
in Friesland, waar ik in het week-
end nog vaak bij mijn ouders en 3 
zusjes ben. 

Tegenwoordig heeft mijn vader 
een jongvee opfokbedrijf, maar dit 
is niet altijd zo geweest. 

Mijn opa heeft vroeger het 
melkveebedrijf in Soest van zijn 
vader overgenomen. Maar omdat 
daar verdere groei niet mogelijk 
was, is hij in 1969 samen met mijn 
oma en zijn kinderen naar Fries-
land verhuisd, waar zij een friese 
stal (waar alle koeien met het 
hoofd naar de muur staan) heb-
ben gekocht. In 1974 heeft hij een 
loopstal laten bouwen waardoor 
er 70 melkkoeien konden worden 
gemolken. Voor die tijd heel wat. 
Maar omdat in 1984 de melkquo-
tum kwam, ging hij naast de koe-
ien verder experimenteren met 
aardappelen, witlof, vaste plant-
en, tulpen en narcissen. In 1986 is 
mijn vader in het bedrijf gekomen 
samen met onze buurman. Op 
dat moment gingen ze ook bezig 
met het verbouwen van lelies op 

contractbasis. Dit bleek goed te 
werken op de bodem hier, waar-
na er werd besloten om naast 
het melkvee ook zelfstandig lelies 
te gaan kweken. In 2000 werd er 
daarom een nieuwe bollenschuur 
gebouwd om de bollen zelf te kun-
nen verwerken. Na deze invester-
ing was het plan om verder te gaan 
investeren in het melkvee door ook 
met een andere boer een samen-
werking aan te gaan. Helaas zakte 
de markt van de lelies in rond 2008. 
Mijn ouders en buurman hebben 
toen besloten te stoppen met het 
kweken van lelies. Toen heeft mijn 
vader in 2011 ook besloten om te 
stoppen met de samenwerking en 
zelfstandig verder te gaan. Omdat 
ons melkveebedrijf daar te klein 
voor was is hij begonnen als zelf-
standig jongvee opfokker naast 
zijn baan buitenshuis.

Zijn doelstelling hierbij is om het 
jongvee drachtig en geschikt voor 
melkvee te verkopen. De kalver-
en worden van andere bedrijven 
aangekocht en vanaf 400 dagen 
geïnsemineerd. Als alles goed 
gaat, kalven ze af op 23 maanden, 
waarbij ze één maand voor 
afkalven worden verkocht om zo 
nog een maand de tijd te hebben 
om te wennen aan hun nieuwe lo-
catie. Maar wanneer het jongvee 
voor export wordt verkocht gaan 
ze weg als ze 5 maanden drachtig 
zijn. Omdat het een openbedrijf is 
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en alle kalveren worden aange-
kocht van andere bedrijven wordt 
er bij alle bedrijven gekeken naar 
welke statussen zij hebben. De 
aankoop vind namelijk alleen 
plaats van bedrijven die BVD, IBR 
en Para vrij zijn. Daarnaast worden 
ze bij aankomst ook hier nog een 
keer gevaccineerd. Op deze mani-
er is het mogelijk om alle dieren 
later zonder deze ziektes te kunnen 
verkopen aan andere bedrijven. Bij 
het opfokken is het belangrijk dat 
er een goede groei is in de begin-
fase, hierdoor bereiken ze eerder 
het gewicht en de grootte waarop 
ze geïnsemineerd kunnen worden. 
Wanneer ze jonger afkalven pres-

teren ze niet minder, en hoeven ze 
minder lang op het bedrijf te staan 
waardoor er meer koeien op jaar-
basis verkocht kunnen worden. Op 
dit moment hebben wij 100 stuks 
jongvee staan. 

Als kind vond ik het al prachtig om 
samen met mijn vriendinnetje/
buurmeisje rond te grutten op de 
boerderij en in de bollenschuur. 
En ook nu is het boerenleven ge-
woon nog heel mooi, vandaar dat 
ik hopelijk na deze studie als prak-
tiserend veearts aan de slag kan 
gaan.
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Onderonsje met
Paul Buunen
Naam: Paul Buunen

Leeftijd: 58 jaar

Opgegroeid: Utrecht, Oudegracht

Nu woonachtig: Wijk bij Duurstede 

Privé: Getrouwd en 2 kinderen

Hoe lang ben je al werkzaam op 
de faculteit en hoe ben je hier ter-
echt gekomen?

Ik werk hier sinds juli 1979 en ik was 
altijd al gefascineerd door dieren. 
Ik had vroeger een paard gekocht 
en die stond toen der tijd in Werk-
hoven bij een man die regelmatig 
met zijn vee bij de afdeling Verlo-
skunde op de Faculteit kwam. Zo 
ben ik in aanraking gekomen met 
de faculteit en toen daar een baan 
vrij kwam heb ik gesolliciteerd en 
zodoende ben ik er vandaag ook 
nog. Ik ben hier eerst begonnen als 
melker, maar eigenlijk ben ik eerd-
er een paardenman dan  een run-
derman. 

Verloskunde omvatte  vroeger 
alle diersoorten: van paard tot gd, 
zaadcel tot keizersnede. Daarna is 
de faculteit diergericht gaan werk-
en en zo moest ik ook kiezen. Ik 
had thuis ook al een paard en wil-
de wel wat anders, daarom koos ik 
voor de richting LH. Niet wetende 
dat MKZ eraan zat te komen. Ti-
jdens de MKZ-crisis meldde de 
overheid en de faculteit dat wij een 
besmettingsbron/ verzamelplaats 

zouden zijn. Hierdoor werden de 
koeien niet meer naar de faculteit 
gebracht en gingen dierenartsen 
de boer op. Met als gevolg dat het 
een stuk stiller werd op de facul-
teit, zo kwam er meer tijd vrij voor 
onderzoek, maar ook verdwenen 
zo alle nachtdiensten.

Wat zijn jouw dagelijkse 
werkzaamheden?

Op de faculteit melk en verzorg ik 
de dieren.  Ook help ik bij het lat-
en dekken en het sperma vangen 
bij de stieren. Daarnaast assisteer 
ik ook nog veel bij het onderwijs, 
zet ik alles klaar voor onderwijs en 
help ik bij proeven op de verschil-
lende runderen die tegenwoordig 
eigendom zijn van de faculteit.

Wat doe jij buiten jouw werk om 
nog aan hobby’s?

Buiten het werk om heb ik een 
hectare pruimenbomen en een ei-
gen stal, een stapmolen, een wei-
de en een rijbak. Ik heb nog twee 
paarden thuis staan, één is van 
mij. De paarden zijn beide 25 jaar 
en staan er voornamelijk voor hun 
oude dag. Ik heb mijn vrouw leren 
kennen uit de paardensport. Zij is 
dan ook degene die voornamelijk 
de paarden verzorgt. In de zomer 
ben ik druk met de pruimen pluk-
ken en oogsten. Alles wat niet 
geschikt is voor de veiling gebruik 
ik voor het stoken van mijn eigen 
drank.
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Heb je nog een leuke anekdote 
over de werkzaamheden met de 
studenten op de faculteit?

Tijdens het zaad vangen van een 
van de stieren zat iemand onder 
het fantoom. Als je de kunstschede 
te hard opblaast en het buisje niet 
ver genoeg op de trechter zet vliegt 
het buisje eraf en dan zit alles 
onder, zo  zitten de studenten ook 
nog weleens onder. Of koeien met 
para die dun schijten, dan hoesten 
en dat de student dan helemaal 
onder zit. 

Jij bent betrokken bij de Wel&Vee, 
wanneer is dit opgericht?

Samen met Freek Weitens organ-
iseren wij al elf jaar de Wel&Vee. 
Dit vindt altijd op de laatste don-
derdag van de maand plaats en 
het is tot stand gekomen door de 
MKZ, want hierna is een splitsing 
ontstaan tussen de mensen achter 
en voor de hygiënesluis. We willen 
ze nu weer samen brengen, om 
een en gezamenlijke landbouwhu-
isdierenkliniek te creëren. De stu-
denten die bij LH meelopen horen 
ook bij deze groep. Er komen dan 

zo’n 60-70 mensen hierheen om te 
netwerken. 

Waarom is de Wel&Vee interes-
sant voor de studenten?

Het is voor de studenten een moo-
ie mogelijkheid om veel verschil-
lende medewerkers van LH te 
ontmoeten of te spreken op een 
manier waar student en docent op 
gelijke hoogte staan.

Heb je nog wijze raad voor de 
leden van de Veefokkers?

Ga ervoor! Probeer de hardwerk-
ende mentaliteit vast te houden 
en denk er niet te licht over. Het is 
naar mijn idee wat makkelijker ge-
worden, dus ga er wel goed voor 
om genoeg ervaring mee te pa-
kken. Opleiding gericht is het vrij 
summier geworden, dus zorg dat 
je je volledig inzet.

Heb je al pensioenplannen?

Nee, nog niet. Ik heb het vreselijk 
naar mijn zin, ook al is het de laat-
ste tijd door een tekort aan per-
soneel erg druk. 
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Dit jaar organiseerde de exposi-
tiecommissie opnieuw een aan-
tal schilderavonden voor jong en 
oud. De inschrijvingen stroom-
de al snel binnen en zo was het 
paardenzaaltje iedere maandag 
goed gevuld. Dit jaar hadden we 
doorsneden van een boomstam 
als ‘doek’. Het thema van dit jaar 
is dubbeldoel, voor de stichting 
behoud Roodbont Friese Vee. Dit 
thema werd niet al te letterlijk ge-
nomen aangezien er heel veel an-
dere beesten zijn geschilderd (lees: 
pauwen, kippen, geiten, schapen, 
varkens en paarden). Onder het 
genot van een drankje en wat lek-
kers kon ieder zijn/haar creativiteit 
kwijt en zag je al snel de prachtige 
contouren van een wereldstuk ont-
staan, waar Van Gogh nog wat van 
had kunnen leren. Onze aanvoer-
ster, kunstenares Ina Eising, gaf 
de nodige tips en tricks en bewon-
derde zich over onze talenten. We 
konden de kunstenares ook in ac-
tie zien aangezien ze zelf ook een 
prachtige creatie heeft gemaakt. 
Iedere avond stond de muziek le-
kker aan en kon iedereen mee 
blèren, daarbij vooral dank aan An-
ton en Picasso Willem. Ook de out-
fits werden helemaal afgestemd 
om zo professioneel mogelijk te 
werk te gaan.  

Niet alleen op het doek bleken er 
ware kunstenaars in sommige stu-
denten te schuilen, ook in de keu-
ken werden de creatiefste hapjes 
tevoorschijn getoverd. De laatste 
avond hebben we dan ook gezellig 
met elkaar afgesloten met heerli-
jke tapas hapjes. Degene die hun 
schilderij al af hadden kwamen 
puur om te vreten en de benodigde 
biertjes achterover te tikken. Om-
dat de deadline naderde moesten 
sommigen nog wel aan de bak, 
want de laatste hand aan de cre-
atie is essentieel. Toen kwam het 
lastigste. Iets wat alom onderschat 
wordt aan de schilderkunst: het 
signeren. Uiteindelijk is het toch 
bij een ieder gelukt en hebben de 
schilderavonden zeker hun vrucht-
en afgeworpen.  

Ben je benieuwd naar de prach-
tige creaties van deze schilder-
avonden? Kom dan 20 septem-
ber naar het symposium van de 
Veefokkers. Wie biedt er het hoogst 
en geeft een donatie aan dit prach-
tige doel? 

Groetjes,
Marieke en Hanneke

U wilt het beste voor uw dieren. Van veelbelovend kalf tot sterke vaars, 

van sterke vaars tot gezonde koe met een hoge levensproductie en goede 

vruchtbaarheid. ForFarmers heeft voor jongvee, melkvee en droge koeien speciale 

concepten ontwikkeld om de genetische potentie van uw koeien maximaal te 

benutten. Vraag ernaar bij één van onze dealers of melkveespecialisten. 

www.forfarmers.nl

Schilderen in het paarden-
zaaltje
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Weet jij van welk veefokkerskoppel deze baby is?
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Gezond zijn en gezond blijven staan voor ons bovenaan. Daarom is 
voor ons diergezondheid meer dan het produceren, verspreiden en 
toedienen van diergeneesmiddelen. Samen met de gebruikers van 
onze producten en diensten willen we werken aan de ontwikkeling 
van kennis, kunde en rendement voor de toekomst. 2017 staat voor 
Boehringer Ingelheim in het teken van uitbreiding en versterking. 
Kortom; een prachtige uitdaging. Wij vinden het belangrijk om te 
benadrukken dat wij - ondanks de veranderingen die dit teweeg 
brengt - op dezelfde wijze voor u klaar staan als u van ons gewend 
bent. Zo hebben wij u in de toekomst nog meer te bieden.

Van boven naar beneden, links: Sonja Broekman, Tomas Sloot, Ingrid van de Pas, Silvia Dol, Cindy Schoonhoven, 
Ferry ten Brinke, Wim Hondelink, Pieter Wiedijk, Monique Driesse, Ruben Tolboom, Ernst Jan Grootenhuis, 
Arjon Velthoen, Harmannus Harkema. Van links naar rechts: Harm Voets, Marielle Melchior, Mark de Vries, 
Martijn Steenaert, Rutger Jansen, Anita Adams, Ludwig ten Broeke, Sander Bouwman, Diana de Rooij, Nico 
Wertenbroek, Mylène Handgraaf. Van boven naar beneden, rechts: Don de Reus, Marcella Kars, Sabine de 
Bekker, Bart van Polanen Petel, Anneke van der Velde, Tom Peters, Hanneke Baart, Jeroen van der Meer, Gerald 
van den Top, Caroline Boverhoff, Aat Niehot, Norah Edery, Douwe de Boer. Ondersteboven: Marion Kalisvaart.

Boehringer Ingelheim bv
vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com

telefoon: +31 (0)72 566 24 11
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Internationaal

Dit stuk schrijvende zitten wij (Romy 
Joosting en ik) in de boot vanuit Vik 
naar Bergen. De afgelopen twee 
weken hebben wij in Vik doorge-
bracht om schapen te verlossen. 
Vik is een klein dorpje gelegen in 
het Sognefjord, het langste fjord 
van Noorwegen en een heus spek-
takel om te zien. Het opdoen van 
ervaring met  het schapen verlos-
sen is in deze omgeving de kers op 
de taart. 

In het latere werkveld kunnen 
de vaardigheden met verkeerde 
liggingen bij de partus van het 
schaap erg van pas komen. Met 
deze insteek vertrokken wij dan 
ook als redelijk onervaren student-
en op dit gebied naar Noorwegen. 

Wij draaiden diensten op drie ver-
schillende bedrijven. Dit waren 
bedrijven met ongeveer 50 tot 90 
schapen die moesten lammeren 

in de periode van half april tot half 
mei. Sommige van deze boeren 
hadden een baan naast het schap-
en houden en anderen konden 
een beetje nachtrust wel waarder-
en in de drukke lammerperiode. In 
Noorwegen laten ze de schapen 
en lammeren in juni los in de ber-
gen en halen ze ze in september 
weer naar beneden. Tijdens de 
lammerperiode moeten ze goed in 
de gaten worden gehouden, want 
bij het Noorse witte schaap komen 
veel verkeerde liggingen voor. 

In Vik hadden we een eigen huis-
je en een aantal auto’s waarmee 
wij naar de verschillende boer-
en konden rijden. Gedurende ons 
verblijf in Noorwegen werkten we 
in ofwel nacht- ofwel dagdiensten 
op een van deze drie bedrijven. 
Hier hielden we de schapen in 
de gaten en hielpen ze tijdens de 
partus. Lammeren die zwak waren 
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gavan we melk met de fles, of als 
dit nodig was met de sonde. De 
boeren deelden hun ervaringen en 
gaven uitgebreide uitleg over het 
lammeren, de nazorg en tevens 
gaven ze ons handige tips and 
tricks. Met het zonnige weer en de 
mooie natuur was het heerlijk om 
in de vroege morgen terug te rijden 
na een dienst en nog even je bed 
in te duiken voor een paar uurtjes 
slaap.

Naast het werk tussen de schapen 
was er ook vrije tijd die wij dan ook 
goed benut hebben. Wij zijn met de 
auto door de fjorden gereden en 
naar de Næroyfjorden toe gewe-
est. Verder hebben we afgelegen 
plekken bezocht en deelgenomen 
aan een wandeltocht. We zijn naar 
prachtige watervallen geklommen 
en tevens hebben we ook een par-
tus van een paard meegemaakt.

Tijdens ons verblijf in Noorwegen 
zijn wij ook een dag met een Ned-
erlandse dierenarts mee geweest. 
Een dag van een dierenarts hier 
ziet er heel anders uit dan in Ned-
erland. Sommige boeren kunnen 
enkel per boot worden bezocht 
omdat de bereikbaarheid over de 
weg erg omslachtig is en op een 
gemiddelde dag wordt dan ook 
best wat gereisd. De werkzaam-
heden van de dierenarts zijn hier 
erg breed. Van slang tot koe, van 
lama tot hond.

De vriendelijke en gastvrije Noorse 
bevolking en het prachtige Noorse 
landschap maakten deze schap-
enverlosstage helemaal compleet 
en we hebben dan ook onwijs gen-
oten!

Merel Reijnders
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Dierenarts, en dan?

Een aantal weken voor mijn afstu-
deren werd ik ‘s avonds gebeld 
door een dierenarts uit Wales. ‘Of 
ik samen met mijn vriendin, Mar-
lijn, bij hem wilde komen werken’. 
Een geplande vakantie naar Frank-
rijk werd veranderd in een trip 
naar de westkust van Wales, en zo 
geschiedde. Nog even terug naar 
Nederland om het diploma op te 
halen en toen definitief naar onze 
eerste werkplek. 
 
Op deze gemengde praktijk van 
8 dierenartsen in Newcastle Em-
lyn is Marlijn als paarden- en 
gezelschapsdierenarts gaan werk-
en en ik als landbouwhuisdiere-
narts. Als vervanging van een 
gepensioneerde Nederlandse di-
erenarts viel ik met met mijn neus 
in de boter. Binnen enkele weken 
deed ik vruchtbaarheidsbegeleid-
ing op bedrijven variërend van 50 
tot 500 melkkoeien. De variatie 
tussen deze bedrijven is erg groot 

en er waren conventionele bedri-
jven met een naar Nederlandse 
maatstaven gemiddelde productie 
maar ook ‘spring-calvers’ die met 
een laag kostensysteem zoveel 
mogelijk melk uit gras proberen te 
halen. Deze bedrijven produceren 
niet meer dan 5000 kg per koe per 
jaar.  
Op de grote melkveebedrijven 
werd de tochtwaarneming vaak 
door de KI-organisaties overge-
nomen. Een systeem waar de 
inseminator elke ochtend de 
tochtwaarneming deed door de 
staarten te krijten en de dieren 
waarbij de krijt was verdwenen te 
insemineren. Een systeem dat te-
gen mijn intuïtie en alles wat ik in 
Utrecht geleerd had in ging. Door 
echter nauw samen te werken met 
deze inseminatoren en erg kort op 
de vruchtbaarheid te zitten werden 
er wel goede resultaten behaald. 
Zo deed ik op een aantal bedri-
jven wekelijks ‘fresh cow checks’ 
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en werd elke niet-geïnsemineerde 
koe meer dan 60 dagen aan de 
melk aangeboden voor controle 
van de dierenarts. 
Naast het werk op melkveebedri-
jven heb ik ook relatief veel gew-
erkt met vleesvee en schapen. Bij 
het vleesvee was dit voornamelijk 
ambulant werk en routinematig 
werk rond het spenen van de kalv-
eren. Deze werden na ongeveer 8 
maanden van de zoogkoe afge-
haald en moesten op dat moment 
nog onthoornd en gecastreerd 
worden. Een uitdagende klus bij 
beestjes van 300-400 kg onder al-
leen lokale verdoving. Bij schapen 
bestaat het werk buiten het lam-
merseizoen voornamelijk uit de 
advisering met betrekking tot ont-
worming en vaccinaties. Rond de-
cember begint het lammerseizoen. 
Naar Engels gebruik worden de 
meeste verlossingen en keizer-
snedes van schapen op de prak-
tijk gedaan. Op de drukste dagen 

staan de landrovers gevuld met 
lammerende ooien in de rij voor de 
praktijk. 
Het grootste nadeel wat betreft 
werk is dat een deel ervan bestaat 
uit het uitvoeren van tuberculose 
testen bij koeien. Een saaie en 
weinig uitdagende klus, vergelijk-
baar met vaccineren in Nederland. 
Vooral het vinden van tuberculose 
op bedrijven en de soms desas-
treuze gevolgen voor familiebedri-
jven zijn vervelend. Daartegenover 
staat wel een uitdagende en vooral 
veelzijdige baan in een prachtig 
landschap. Na twee en een half 
jaar zit ons buitenlandse avontuur 
er op en hebben we afscheid ge-
nomen van ons boerderijtje met 
zes schapen en twee pony’s in de 
achtertuin om in het oosten van 
het land aan de slag te gaan als 
dierenarts. 

Rick Kempener



Are you 
tokking to 

me?

Jannie v/d L: Waarom maken ze d’r geen gleuf in? Dan kun je je dop er makkelijk in steken. (over de doppenactie van de Archy)

Siem E.: Wat is een 
tekenblok?
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Jannie v/d L: Waarom maken ze d’r geen gleuf in? Dan kun je je dop er makkelijk in steken. (over de doppenactie van de Archy)

Jannie v/d L.: Dat 7s rugby 

speel je dat met 3 tegen 4?
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